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ACTA núm. 2/2022 
 

ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA D’ECONOMIA, 
HISENDA I COMERÇ DEL DISTRICTE DE LES CORTS 

 
 
A Barcelona, essent les 17:11 h del 28 de novembre de 2022, es reuneix la Comissió 
Consultiva d’ Economia Hisenda i Comerç del Districte de les Corts a la Sala de Plens 
del Districte, situada al soterrani de la seu, a la plaça Comas, 18, sota la presidència 
de la consellera Sra. Irene Morales Morales, a la qual hi assisteix el consellers 
membre, Sr. Josep Ma. Gebelli Isart, assistit pel secretari Sr. Amadeo Silva Gómez. 
 
Excusen la seva absència els regidors adscrits, Sra. Janet Sanz Cid, Sr. Jordi 
Castellana Gamisans i Sra. Francina Vila Valls, i els consellers Sra. Sonia Reina 
Sánchez, Sr. Manuel Becerra Hormigo, Sra. Laura Cañadas Pla, i Sra. Irene Pardo 
Romera. Sr. Iván Condés Sangenís i el Sr. Juan Castelló Domínguez. 
 
La presidenta de la Comissió, Sra. Irene Morales Morales, obre la sessió fent esment 

de l’ordre del dia:  

 
1.INFORMAR pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona per l’any 2023. 

 

 

La gerent, Sra. Sara Jaurrieta, comunica que es preveu un augment del 5,6% en els 

ingressos de l’Ajuntament de Barcelona respecte a l’any anterior. Es preveu una 

reducció del 26% en els impostos directes, a causa de la sentència de la plusvàlua, i 

un augment dels indirectes, a causa dels establiments turístics, que passarien de 22 a 

53 milions. Les transferències corrents s’augmenten en 114 milions i els ingressos 

patrimonials pugen un 27%. S’espera ingressar menys pels fons Next Generation, que 

passarien de 150 a 125 milions. 

 

Pel que fa a les despeses, aquest augment del 5,6% es distribuiria de la següent 

manera: 67% en fons de contingència, 32% en despeses financeres, 12 en bens i 

serveis corrents, i un 6% en despeses de personal. En total, l’augment en les 

despeses corrents suposa un 8,7%. Es preveu amortitzar préstecs per 47,9 milions. 

 

Per polítiques, les principals despeses són serveis socials i promoció social, benestar 

comunitari, i seguretat i mobilitat ciutadana, seguides de despeses de caràcter general, 

com transport públic, habitatge i urbanisme, cultura, educació, etc. Quant a les 

inversions, hi ha 884 milions, 830 dels quals estan distribuïts. El gruix va a habitatge i 

urbanisme, transport públic, serveis socials i promoció social, cultura, i comerç, turisme 
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i pimes. El pressupost es presenta amb una estabilitat pressupostària, un estalvi brut 

del 17%, permet donar resposta a grans despeses singulars, cobrir despeses de 

personal, i mantenir la resta de despeses corrents. 

 

Pel que fa al pressupost del Districte, hi ha una pujada del 2,62%, amb un total de 

17.770.701 €. Cal incorporar necessitats addicionals el 2023 amb quatre partides:  nou 

equipament per a l'Espai Jove (106.000 €), la gestió del CC Josep Maria Trias I Peitx 

(201.324 €), la gestió del CC Tomasa Cuevas (42.939 €), i la gestió i explotació de les 

carpes Bederrida (110.000 €). 

 

Queda reflectida una disminució en la despesa de promoció cultural (-62%) i en 

participació ciutadana (-64%) perquè es reajusten en altres partides. Augmenten les 

partides de promoció i foment de l’esport (+259%), que inclou la gestió de l’espai 

Bederrida, i les instal·lacions d'ocupació del temps lliure (+99%). La partida 

d’administració general augmenta un 99% perquè inclou vies públiques. Promoció 

cultural puja un 50% i instal·lacions d'ocupació del temps lliure baixa un 30% pel canvi 

de model de Trias i Peitx. En instal·lacions esportives es produeix una reducció per la 

gestió del pavelló Illa fins a la primavera. 

 

Amb referència a les inversions, es mostra un llistat amb les inversions aprovades en 

comissió de Govern fins al 17 de novembre. El Districte executarà inversions per 

gairebé un milió i mig d’euros. Entre les inversions a executar per altres operadors 

destaquen les obres del pavelló Illa, la rehabilitació de la casa Hurtado, l’Espai Jove 

Les Corts, actuacions dels pressupostos participatius o la ludoteca del carrer de 

Guitard, les obres del carrer de Galileu, pacificació del carrer de Loreto, actuació als 

jardins de Josep Munté, actuació als jardins de Clara Campoamor, urbanització de la 

Colònia Castells, i expropiacions a l’entorn de Danubi. En total, hi ha prevista una 

inversió de més de 15 milions d’euros al Districte de les Corts. 

 

El senyor Pedro pregunta quins canvis hi ha al contracte del CC Trias i Peitx. 

 

La gerent del Districte indica que passa a ser un contracte de serveis. Econòmicament, 

existeix un equilibri que fa que les despeses siguin més reduïdes perquè es compensa 

al concessionari. Els ciutadans no notaran cap diferència. 

 

A continuació, el senyor Eduard planteja que tot això no s’ha aprovat. 

 

La gerent fa saber que es presentarà al plenari del dia 1. 

 

La senyora Adela, quant a la casa Hurtado, vol saber si hi ha un projecte. Pel que fa a 

la Colònia Castells, pensava que la inversió era ja estava pressupostada i demana en 

què s’invertirà. Finalment, pregunta quina és la finalitat de l’expropiació i dubta que 

sigui per fer-hi habitatge. 

 

La gerent comunica que la inversió prevista a la casa Hurtado era de 800 mil euros. 

Uns 300 mil seran per l’expropiació i la resta per adequar la casa Hurtado. Després de 



 
 

30 anys buida cal fer una rehabilitació important i aquesta primera inversió permetrà 

resoldre qüestions estructurals. Caldrà més finançament per finalitzar les intervencions 

a la casa Hurtado. Pel que fa a la Colònia Castells, s’està actuant per urbanitzar 

l’entorn del parc. Hi ha un procés, amb veïns que seran reallotjats i expropiacions. Hi 

ha una partida per executar aquests procediments. 

 

El senyor Eduard pregunta si hi ha una partida per obres imprevistes i la seva quantia. 

 

La gerent explica que hi ha 1 milió d’euros per inversions d’obres gestionats des del 

Districte. També hi ha una partida de fons de contingència a la qual poden recórrer 

àrees i districtes de tota la Ciutat. 

 

La senyora Adela pregunta quin tipus d’expropiacions es faran a l’entorn de la Colònia 

Castells. Demana que s’expliqui amb detall per no crear falses expectatives. 

 

La gerent recorda que a l’inici del mandat es van preveure uns 20 milions d’euros per 

la Colònia Castells, i això incloïa les expropiacions, afectacions urbanístiques i 

afectacions al parc. En quatre anys s’han executat actuacions per 20 milions d’euros. 

Com a Districte, hi ha previstes inversions per 15 milions. El següent mandat s'hauran 

de destinar els recursos per finalitzar les actuacions. 

 

La senyora Adela pregunta si s’han gastat els 20 milions previstos per aquest mandat. 

 

La gerent assenyala que es gastaran 15 milions en el Districte, dels quals 1,8 milions 

són per les expropiacions de la Colònia Castells i 1,3 milions per la urbanització. Això 

forma part de la inversió d’uns 20 milions durant el mandat. 

 

 

La presidenta Sra. Irene Morales pregunta si hi ha alguna pregunta. No havent més 
temes a tractar, la presidenta aixeca la sessió a les 17:35 h, del contingut de la qual, 
certifico. 
 
Vist-i-plau         
La presidenta       El secretari  
   
 
 
 
 
 
 
Sra. Irene Morales Morales     Sr. Amadeo Silva Gómez 
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